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Møtenotater:
Åpen time
- Mathias Richter Kolsaker fra Oslobygg KF informerte mer om søknaden i sak 65/23 Søknad om 
riggplass på Bülow Hanssens plass ifm. rehabiliteringen av Sophies-Minde-bygning. 

Følgende tok ordet til sak 53/23 Budsjett 2023 - salderinger:
- Randi Svingeseth, medlem i eldrerådet, fortalte om bruken av seniorsentrene, og at brukerne 
trenger trygghet og forutsigbarhet om driften. Hun mente også at salderingsforslagene om 
ungdomsjobber, KaffeLykke og stilling i barnevernet, ikke måtte gjennomføres.  

- Guri Lise Rørvik, beboer i bydelen, og tidligere medlem i eldrerådet, oppfordret politikerne å 
tenke på at tiden går fortere enn man aner, og at det snart er en selv som har behov for tilbud til 
eldre. Hun minnet om at det snart er valg. 

- August Sanengen, Stine Fjeld, Hilde Galgerud og Alexander Lorvik, brukere av åpen barnehage. 
De forteller at tilbudet skaper nettverk, tilhørighet og trygghet, der barn møter andre barn og 
foreldre møter andre foreldre. De mener åpen barnehage er et helseforebyggende tiltak, der de 
kan få råd av fagpersoner og dele erfaringer. 

- Lillian Engtrø, bruker av aktivitetshus Prindsen, fortalte at tilbudet betyr veldig mye for henne. 
Det gir henne livskvalitet, krefter og trygghet i hverdagen, og fellesskapet, der alle er like mye 
verd, er viktig. 

- Roald Olsen, leder for rådet for personer med funksjonsnedsettelse, viste til at rådet ble 
forelagt saken samme dag som møtet i rådet skulle avholdes. Rådet har derfor ettersendte 
merknader, som ligger som vedlegg til saken. Rådet ber bydelsutvalget avvise forslaget om å 
legge ned KaffeLykke, som er en lærebedrift der ungdom får arbeidserfaring-/opplæring. De 
mener KaffeLykke er et viktig bidrag for å bedre livsmestring, spesielt for den gruppe 
ungdommer som rådet representerer. 

Valg av settenestleder
 Etter forslag fra Vemund Rundberget ble Christen Andreas Wroldsen enstemmig valg.

Innkalling godkjent
 

Godkjenning av sakskart 
Sak 53/23 Budsjett 2023 - salderinger, enstemmig vedtatt utsatt.
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Sak 66/23 Mulig ekstraordinært BU-møte i forbindelse med bystyrets behandling av revidert 
budsjett behandles som første sak.
Sakskartet for øvrig godkjent.

Referatsaker
RS 26/23 Oversendelse av vedtak - kontrollutvalgets sak 53/23 Rapport 9/23 Lokal medvirkning 
i plansaker
RS 27/23 Oppfølging av DNA Outdoor City Festival 2023 - Nedre Foss Park - Midlertidig 
høyttalerbruk
RS 28/23 Informasjon om oppstart av arbeid- Etablering av bylivsgate Nedre Grünerløkka - Til X-
Ray og Maridalsveien kultur- og aktivitetssenter

Informasjon
Catharina Sletner fra Byantropologene, presenterte arbeidet med medvirkningsprosessen i 
forbindelse med oppgradering av Sinsenjordet. Rapport vil bli ettersendt bydelsutvalget.

Muntlig informasjon
Jorunn Botten, avdelingsdirektør for helse og mestring, er fra 1. juli midlertidig beordret til 
Bydel Nordre Aker. Hanne Henriette Syse vil fungere som avdelingsdirektør i vår bydel i 
perioden.
Anette Skjellum-Kokkim, fungerende avdelingsdirektør for oppvekst og lokalmiljø og Hanne 
Henriette Syse presenterte seg selv. 

Eventuelt
Det var ingen saker til eventuelt.

Saker behandlet under møtet

Type Sak nr. Sakstittel
PS 48/23 Godkjenning av møteprotokoll
PS 49/23 Driftstilskudd 2022 - godkjenning av årsregnskap 2022 diverse private 

institusjoner
PS 50/23 Status verbalvedtak 10.11, ungdomsjobber
PS 51/23 Ungdomstilbud, jf. verbalvedtak 10.12 i budsjett 2023
PS 52/23  Verbalvedtak 10.18 Lønnsnivå for ledere
PS 53/23 Budsjett 2023 - salderinger
PS 54/23 Høring - fornyelse av verdidokumentet - "Oslo, en by for alle"
PS 55/23 Høring - Utkast til strategi for utjevning av sosiale forskjeller i Oslo 

(2023-2030)
PS 56/23 Høringsuttalelse innspill - Handlingsplan for dyrevelferd
PS 57/23 Riksantikvarens forslag til revisjon av NB!-registerets kulturmiljøer i 

Oslo 
PS 58/23 Sommerfullmakter 2023
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PS 59/23 Forslag fra Rødt - Opplæring/ skolering av bydelsrådene
PS 60/23 Forslag fra Rødt - Deltakelse fra rådet for personer med 

funksjonsnedsettelse på møte i bydelsutvalget
PS 61/23 Økonomirapportering pr 30. april 2023
PS 62/23 Bestilling av oppstartsmøte - Tilrettelegging for sykkel i Toftes gate - 

Regulering
PS 63/23 Protokoller fra møter i komiteer og råd
PS 64/23 Søknad om serverings- og skjenkebevilling ute - Braud Toastbar - 

Thorvald Meyers gate 47A
PS 65/23 Søknad om riggplass på Bülow Hanssens plass ifm. rehabilitering av 

Sophies Minde-bygning – Oslobygg KF
PS 66/23 Mulig ekstraordinært BU-møte i forbindelse med bystyrets behandling 

av revidert budsjett
PS 67/23 Protokoll fra møte i arbeidsutvalget 07.06.2023
PS 68/23 Svar på høring - Temaplan for Oslo kommunes behov for kommunale 

boliger 2024 - 2033 - Bydel Grünerløkka
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Sak 48/23: Godkjenning av møteprotokoll

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Møteprotokoll fra forrige møte godkjennes.

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.
 

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:

Møteprotokoll fra forrige møte, 11.05.2023, godkjennes.

________________________________________________________________

Sak 49/23: Driftstilskudd 2022 - godkjenning av årsregnskap 2022 diverse 
private institusjoner

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:

1. Regnskap 2022 for Grünerløkka Flerbrukshus (Engelsborg og Grünerløkka) godkjennes

2. Regnskap 2022 for Aktivitetshuset Prindsen godkjennes

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
1. Regnskap 2022 for Grünerløkka Flerbrukshus (Engelsborg og Grünerløkka) godkjennes

2. Regnskap 2022 for Aktivitetshuset Prindsen godkjennes

________________________________________________________________
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Sak 50/23: Status verbalvedtak 10.11, ungdomsjobber

Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Saken tas til orientering. 

Grünerløkka oppvekst-, miljø- og kulturkomites møte 30.05.2023:
Saken tas til orientering. 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
OMKs innstilling enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Saken tas til orientering. 

________________________________________________________________

Sak 51/23: Ungdomstilbud, jf. verbalvedtak 10.12 i budsjett 2023

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Saken tas til orientering. 

Grünerløkka oppvekst-, miljø- og kulturkomites møte 30.05.2023:
Saken tas til orientering. 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
OMKs innstilling enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Saken tas til orientering. 

________________________________________________________________
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Sak 52/23:  Verbalvedtak 10.18 Lønnsnivå for ledere

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Saken tas til orientering.

 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Saken tas til orientering.

________________________________________________________________

Sak 53/23: Budsjett 2023 - salderinger

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:

Funksjonsområde 1 – Administrasjon og fellestjenester

1. Inndra en stilling i Organisasjon og utvikling. Antatt effekt i 2023 er kr 200 000 og kr 800 000 
i 2024

Funksjonsområde 2A – Barnehager

2. Tiltak reduksjon budsjett hovedrengjøring med kr 300 000
3. Tiltak reduksjon budsjett for grunnbemanning med kr 500 000 
4. Tiltak minoritetsspråklig tilskudd med kr 500 000
5. Tiltak prosjektmidler kompetanseutvikling med kr 700 000
6.Tiltak 5 månedslønn med kr 300 000

Funksjonsområde 2B – Barnevern

7. Tiltak 1 ledig stilling som saksbehandler holdes vakant kr 850 000
8. Tiltak økt tilskudd for enslige mindreårige kr 750 000

Funksjonsområde 2C - Aktivitetstilbud for barn og unge, helsestasjon og skolehelse

9. Tiltak ledige midler tolk språksenteret kr 100 000
10. Tiltak utleie fritidsklubber kr 100 000
11. Tiltak reduksjon ungdomsjobber høsten 2023 kr 300 000
12. Tiltak reduksjon Hasle ungdomshus (husleie) kr 150 000
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13. Tiltak restmidler helsestasjon (Hasle ungdomshus) kr 1 160 000
14. Tiltak reduksjon ledig budsjett koststed 71572 Ungdom felles kr 500 000
15. Tiltak ledige prosjektmidler (Hasle ungdomshus) kr 237 000
16. Tiltak legge ned åpen barnehage kr 250 000

Funksjonsområde 3 - Helse og mestring

17. Tiltak AKS-stilling i hjemmetjenesten holdes vakant kr 700 000
18. Tiltak sosialkonsulent rus og psyk, holdes vakant kr 700 000
19. Tiltak bookingsystem – utleie av lokaler etter forskrift kr 250 000
20. Tiltak avvikle Seniorsenter Thorvald Meyersgate med effekt i 2024 kr 2 800 000
21. Tiltak ta over drift Engelsborg med effekt i 2024 kr 690 000
22. Tiltak redusere driftstilskudd Prindsen i 2024 kr 1 000 000

Funksjonsområde 4A – Sosiale tjenester

23. Tiltak legge ned Kaffelykke kr 450 000
24. Tiltak Sinsenveien, husleie og strøm kr 69 000
25. Tiltak Københavngata, husleie og strøm kr 16 000
26. Tiltak legge ned Fremtidshuset kr 450 000
27. Tiltak Fremtidshuset, husleie kr 54 000
28. Tiltak 1 ledig stilling stab holdes vakant kr 400 000
29. Tiltak kompensasjon lønn 50% stilling kr 500 000

 

Grünerløkka oppvekst-, miljø- og kulturkomites møte 30.05.2023:
Tas til orientering.

Grünerløkka byutviklings- og næringskomites møte 30.05.2023:
Grünerløkka byutviklings- og næringskomites vedtak:

Funksjonsområde 1 – Administrasjon og fellestjenester

1. Inndra en stilling i Organisasjon og utvikling. Antatt effekt i 2023 er kr 200 000 og kr 800 000 
i 2024

Funksjonsområde 2A – Barnehager

2. Tiltak reduksjon budsjett hovedrengjøring med kr 300 000
3. Tiltak reduksjon budsjett for grunnbemanning med kr 500 000 
4. Tiltak minoritetsspråklig tilskudd med kr 500 000
5. Tiltak prosjektmidler kompetanseutvikling med kr 700 000
6.Tiltak 5 månedslønn med kr 300 000

Funksjonsområde 2B – Barnevern
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7. Tiltak 1 ledig stilling som saksbehandler holdes vakant kr 850 000
8. Tiltak økt tilskudd for enslige mindreårige kr 750 000

Funksjonsområde 2C - Aktivitetstilbud for barn og unge, helsestasjon og skolehelse

9. Tiltak ledige midler tolk språksenteret kr 100 000
10. Tiltak utleie fritidsklubber kr 100 000
11. Tiltak reduksjon ungdomsjobber høsten 2023 kr 300 000
12. Tiltak reduksjon Hasle ungdomshus (husleie) kr 150 000
13. Tiltak restmidler helsestasjon (Hasle ungdomshus) kr 1 160 000
14. Tiltak reduksjon ledig budsjett koststed 71572 Ungdom felles kr 500 000
15. Tiltak ledige prosjektmidler (Hasle ungdomshus) kr 237 000
16. Tiltak legge ned åpen barnehage kr 250 000

Funksjonsområde 3 - Helse og mestring

17. Tiltak AKS-stilling i hjemmetjenesten holdes vakant kr 700 000
18. Tiltak sosialkonsulent rus og psyk, holdes vakant kr 700 000
19. Tiltak bookingsystem – utleie av lokaler etter forskrift kr 250 000
20. Tiltak avvikle Seniorsenter Thorvald Meyersgate med effekt i 2024 kr 2 800 000
21. Tiltak ta over drift Engelsborg med effekt i 2024 kr 690 000
22. Tiltak redusere driftstilskudd Prindsen i 2024 kr 1 000 000

Funksjonsområde 4A – Sosiale tjenester

23. Tiltak legge ned Kaffelykke kr 450 000
24. Tiltak Sinsenveien, husleie og strøm kr 69 000
25. Tiltak Københavngata, husleie og strøm kr 16 000
26. Tiltak legge ned Fremtidshuset kr 450 000
27. Tiltak Fremtidshuset, husleie kr 54 000
28. Tiltak 1 ledig stilling stab holdes vakant kr 400 000
29. Tiltak kompensasjon lønn 50% stilling kr 500 000

Grünerløkka helse- og sosialkomites møte 31.05.2023:
Tas til orientering og oversendes bydelsutvalget for behandling.

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
Notat - Revidert budsjett for 2023 - effekter for Bydel Grünerløkka - fra 
bydelsdirektøren, foreslått av  , 
Budsjettrapport for april viser prognose for merforbruk ved årets slutt er på 16,9 millioner 
kroner.
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Oversikt over endringer i revidert budsjett for Bydel Grünerløkka
                                                                                                                                     Beløp i hele 1 000

Beløpet gjelder Beløp Redusert 
merforbruk

Kommentar

Lønns og priskompensasjon 23 465 0 Vi har beregnet at vi skulle få denne 
kompensasjon og den påvirker ikke 
prognosen

Deltakelse i mottaksteam 56 0 Deltakelse i mottaksteam

Styrke hjemmetjenesten 
med flere årsverk

3 384 0 Forutsettes benyttet til flere 
stillinger. 

Strømkompensasjon 4 984 0 Skal dekke økte strømutgifter

Økt arbeidsgiveravgift på 5 
%

494 0 Skal dekke økte utgifter

Årsverk til 
boligfremskaffelse for 
flyktninger

1 300  Lønn til en stilling på NAV. 
Øremerket.

Økning i sosialhjelpsutgifter 6 100 6 100 Midlene reduserer prognosen for 
merforbruk

Sosialhjelp – desember 
tillegg

1 812 1 812 Utbetalt i desember 2022

Sum  7 912  

Revidert budsjett for 2023 gir grunnlag for å redusere prognose for merforbruk ved årets slutt 
med 7,9 millioner kroner fra 16,9 millioner kroner til 9 millioner kroner.

Midlene til å styrke hjemmetjenesten med flere stillinger kan bidra til at det benyttes noe mindre 
overtid og det vil i så fall bidra til å redusere merforbruket.

Det kan bli midler til overs fra lønns- og priskompensasjon, men det er for tidlig å si nå.

Intensjonsforslag fra Høyre, foreslått av Knut Tvedten, Høyre
Høyre venter på svar fra adm. og grunnet uoppsettelig arbeid får vi ikke gjort noe mer idag. Vi 
signaliserer derfor vår intensjon her.

BU vedtok i budsjettet i desember å bruke 600.000 på Sinsenjordet og 400.000 på Mangfoldsdag 
m.m, totalt 1 MNOK. Fordi Høyre mener at i situasjon med store kutt på tjenester får vi se på våre 
egne ting også. Vi har derfor spurt om dette kan reverseres og hvor mye midler dette kan 
frigjøre for bruk på andre formål. Hva dette konkret er og summer må vi komme tilbake til.
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Endel av de forslåtte innsparinger får først virkning fra 2024, men må kanskje gjennomføres nå. 
Vi har bedt om en oversikt for å vurdere om noen av beslutningene kan utsettes til senere.
 

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Saken enstemmig vedtatt utsatt. 

________________________________________________________________

Sak 54/23: Høring - fornyelse av verdidokumentet - "Oslo, en by for alle"

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Bydel Grünerløkka støtter en fornyelse av verdidokumentet «Oslo, en by for alle». 
Verdidokumentet er mer representativt når det inkluderer kjønns- og seksualitetsmangfold og 
funksjonsmangfold. Dokumentet styrker også ansvaret som ligger på og i Oslo kommune.

Det er viktig at verdiene formidles til alle ansatte og innbyggere og det informeres om hvorfor 
dette er viktig for Oslo kommune. 

Grünerløkka oppvekst-, miljø- og kulturkomites møte 30.05.2023:
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Bydel Grünerløkka støtter en fornyelse av verdidokumentet «Oslo, en by for alle». 
Verdidokumentet er mer representativt når det inkluderer kjønns- og seksualitetsmangfold og 
funksjonsmangfold. Dokumentet styrker også ansvaret som ligger på og i Oslo kommune.

Det er viktig at verdiene formidles til alle ansatte og innbyggere og det informeres om hvorfor 
dette er viktig for Oslo kommune. 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
OMKs innstilling enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Bydel Grünerløkka støtter en fornyelse av verdidokumentet «Oslo, en by for alle». 
Verdidokumentet er mer representativt når det inkluderer kjønns- og seksualitetsmangfold og 
funksjonsmangfold. Dokumentet styrker også ansvaret som ligger på og i Oslo kommune.



Side 12 av 33

Det er viktig at verdiene formidles til alle ansatte og innbyggere og det informeres om hvorfor 
dette er viktig for Oslo kommune. 

________________________________________________________________

Sak 55/23: Høring - Utkast til strategi for utjevning av sosiale forskjeller i Oslo 
(2023-2030)

Bydelsdirektørens forslag til høringsinnspill:
Bydel Grünerløkka støtter innholdet i utkast til strategi for utjevning av sosiale forskjeller i Oslo 
og mener strategien vil være et viktig redskap i Oslo bys arbeid for å utjevne forskjeller.

1) Hvorvidt de foreslåtte innsatsområdene er relevante og adekvate i arbeidet med utjevning av 
sosiale forskjeller i Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

2) Hvorvidt de foreslåtte målene under hvert innsatsområde er relevante og adekvate for 
utjevning av sosiale forskjeller i Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

3) Hvorvidt de foreslåtte innsatsene er hensiktsmessige for utjevning av sosiale forskjeller i 
Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

4) Forslag til eventuelle andre mål og innsatser på strategisk nivå som kan bidra til utjevning av 
sosiale forskjeller i Oslo.
1.Oppsøkende arbeid mot unge og unge voksen uten arbeid og utdanning bør videreføres og 
styrkes i 2024. Det bør vurderes å ta i bruk dette også mot innvandrergrupper som står særlig 
langt unna og pr i dag uten arbeid, kvalifisering eller utdanning, som også høringsnotatet viser 
til. 
Det bør utvikles flere arbeidsmarkedstiltak rettet mot innvandrergruppen med svak 
språkforståelse/kompetanse og liten eller ingen tilknytning til arbeidslivet. Denne gruppen har få 
tiltak og de tiltak som finnes har til enhver tid for lang ventetid. (Opp til 6 mnd eller mer)

2.Styrket innsats innenfor bhg, aks, grunnskole og vgs er viktig, men det skrives lite om hvordan 
man skal sikre overgangene mellom disse arenaene. Vi vet at det ofte er kritisk informasjon som 
glipper i slike overganger, og manglende koordinering av tjenester gjør at mange barn og unge 
ikke får adekvat hjelp.

3.I delkapittel 2.6 Sosial ulikhet i helse og livskvalitet savner vi nevnt hvordan arbeid og aktivitet 
kan bidra til å redusere sosial ulikhet, og til å bedre helsen og livskvaliteten og noen perspektiver 
rundt barnefamilier. Arbeid og aktivitet som tiltak, barne- og familieperspektivet i dette.
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4. I delkapittel 2.4, Bolig- og boforhold og byutvikling savner vi en strategi rundt 
frigjøring/salg av areal til boligbygging og større innsats fra kommunen som boligbygger. Vi 
ønsker at det inntas en drøftingsdel om hvorvidt markagrensa bør vurderes i forhold til Oslos 
behov for arealer til boligbygging.

 

Grünerløkka helse- og sosialkomites møte 31.05.2023:
Bydel Grünerløkka støtter innholdet i utkast til strategi for utjevning av sosiale forskjeller i Oslo 
og mener strategien vil være et viktig redskap i Oslo bys arbeid for å utjevne forskjeller.

1) Hvorvidt de foreslåtte innsatsområdene er relevante og adekvate i arbeidet med utjevning av 
sosiale forskjeller i Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

2) Hvorvidt de foreslåtte målene under hvert innsatsområde er relevante og adekvate for 
utjevning av sosiale forskjeller i Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

3) Hvorvidt de foreslåtte innsatsene er hensiktsmessige for utjevning av sosiale forskjeller i 
Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

4) Forslag til eventuelle andre mål og innsatser på strategisk nivå som kan bidra til utjevning av 
sosiale forskjeller i Oslo.
1.Oppsøkende arbeid mot unge og unge voksen uten arbeid og utdanning bør videreføres og 
styrkes i 2024. Det bør vurderes å ta i bruk dette også mot innvandrergrupper som står særlig 
langt unna og pr i dag uten arbeid, kvalifisering eller utdanning, som også høringsnotatet viser 
til. 
Det bør utvikles flere arbeidsmarkedstiltak rettet mot innvandrergruppen med svak 
språkforståelse/kompetanse og liten eller ingen tilknytning til arbeidslivet. Denne gruppen har få 
tiltak og de tiltak som finnes har til enhver tid for lang ventetid. (Opp til 6 mnd eller mer)

2.Styrket innsats innenfor bhg, aks, grunnskole og vgs er viktig, men det skrives lite om hvordan 
man skal sikre overgangene mellom disse arenaene. Vi vet at det ofte er kritisk informasjon som 
glipper i slike overganger, og manglende koordinering av tjenester gjør at mange barn og unge 
ikke får adekvat hjelp.

3.I delkapittel 2.6 Sosial ulikhet i helse og livskvalitet savner vi nevnt hvordan arbeid og aktivitet 
kan bidra til å redusere sosial ulikhet, og til å bedre helsen og livskvaliteten og noen perspektiver 
rundt barnefamilier. Arbeid og aktivitet som tiltak, barne- og familieperspektivet i dette.

4. I delkapittel 2.4, Bolig- og boforhold og byutvikling savner vi en strategi rundt 
frigjøring/salg av areal til boligbygging og større innsats fra kommunen som boligbygger. 
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Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
MDG 1 – Tilgang på ting, foreslått av Børge Andre Roum, Miljøpartiet De Grønne
At det er dyrt å være fattig er et kjent paradoks. Det er også sosialt ekskluderende, som har 
store helsemessige konsekvenser. Én av mange årsaker til dette er at man ikke har råd til ting 
som trengs i sosiale sammenhenger eller kan spare tid eller utgifter på sikt, eller må kjøpe ting 
av lav kvalitet som går fort i stykker og må kjøpes på ny. Oslo har enkelte tiltak på dette feltet, 
som felles-griller og -treningsapparater, utlån av verktøy på biblioteker, utlån av utstyr via BUA 
og Frigo, og deling via Minigjenbruksstasjoner og bytteboder. Men her er det et enormt 
potensiale for å utjevne forskjeller, som ikke utnyttes. Tvert imot har vi nylig blitt nødt til å legge 
ned en BUA-filial i bydelen. Grünerløkka BU savner en tydelig satsing på deling, utlån og 
reparasjon i strategien, inkludert flere BUA og Minigjenbruksstasjoner, større tilbud på 
biblioteker, og egne ansatte som kan lære folk å feks bruke verktøyene til å reparere ting.

MDG 2 – Mat, foreslått av Børge Andre Roum, Miljøpartiet De Grønne
Fattigdom fører ofte til dårlig ernæring av flere årsaker, som manglende kunnskap, tid, 
overskudd og penger til å lage sunn mat. Dette er et problem som gjelder langt utenfor skolen, 
det ser vi blant annet på de stadig oppslagene om lange matkøer i byen vår. Vi vet også at stadig 
flere bor alene, og at det kan gjøre det vanskelig å lage seg næringsrik mat hver dag, som kan 
bidra til større forskjeller. Derfor ber Grünerløkka BU om at mat får et sterkere fokus i 
strategien.

Mulige tiltak som kan utforskes er
- En lokal "matkastelov" med forskjellige støtteordninger, incentiver og tiltak, slik vi gjør med 
lokal rusreform, i påvente av den varslede matkasteloven fra regjeringen.
- Felleskjøkken og -spiserier hvor folk kan lage mat sammen, lære å lage mat, og spise sammen. 
Alle burde kunne komme dit og få et rimelig og sunt måltid i fellesskap med andre, uavhengig av 
om de har bidratt til å lage maten eller ei.

MDG 3 – Hjemløse, foreslått av Børge Andre Roum, Miljøpartiet De Grønne
Tiltak for folk uten et sted å bo ser ikke ut til å være nevnt i strategien. Dette må rettes opp.

Mulige tiltak som bør utredes: Større satsing på “Housing first”-prosjekter, raskere omsetning av 
tomme kommunale bygninger til boliger i den tredje boligsektoren og midlertidige 
overnattingslokaler så ingen må sove ute om vinteren, legalisering av okkupasjon av bygninger 
som har stått tomme over en lengre periode.

Voteringsorden:
Det ble først stemt over MDGs tilleggsforslag hver for seg. Deretter Helse- og sosialkomiteens 
innstilling med vedtatte endringer.

Votering: 
1. MDGs tilleggsforslag 1 vedtatt med 10 (3 MDG, 1 A, 2 H, 2 SV, 2 R) stemmer mot 5 (1 MDG, 2 
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A, 1 H, 1 V) stemmer
2. MDGs tilleggsforslag 2, 1 avsnitt falt med 7 (3 MDG, 2 SV, 2 R) stemmer mot 8 (1 MDG, 3 A, 3 
H, 1 V) stemmer. 2. avsnitt ble dermed trukket
3. MDGs tilleggsforslag 3, 1 avsnitt falt med 7 (3 MDG, 2 SV, 2 R) stemmer mot  8 (1 MDG, 3 A, 3 
H, 1 V) stemmer. 2. avsnitt ble dermed trukket
4. HSKs innstilling med vedtatte endringer enstemmig vedtatt

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Bydel Grünerløkka støtter innholdet i utkast til strategi for utjevning av sosiale forskjeller i Oslo 
og mener strategien vil være et viktig redskap i Oslo bys arbeid for å utjevne forskjeller.

1) Hvorvidt de foreslåtte innsatsområdene er relevante og adekvate i arbeidet med utjevning av 
sosiale forskjeller i Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

2) Hvorvidt de foreslåtte målene under hvert innsatsområde er relevante og adekvate for 
utjevning av sosiale forskjeller i Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

3) Hvorvidt de foreslåtte innsatsene er hensiktsmessige for utjevning av sosiale forskjeller i 
Oslo? 
Innsatsområdene oppleves som relevante og nødvendige for å utjevne sosiale forskjeller.

4) Forslag til eventuelle andre mål og innsatser på strategisk nivå som kan bidra til utjevning av 
sosiale forskjeller i Oslo.
1.Oppsøkende arbeid mot unge og unge voksen uten arbeid og utdanning bør videreføres og 
styrkes i 2024. Det bør vurderes å ta i bruk dette også mot innvandrergrupper som står særlig 
langt unna og pr i dag uten arbeid, kvalifisering eller utdanning, som også høringsnotatet viser 
til. 
Det bør utvikles flere arbeidsmarkedstiltak rettet mot innvandrergruppen med svak 
språkforståelse/kompetanse og liten eller ingen tilknytning til arbeidslivet. Denne gruppen har få 
tiltak og de tiltak som finnes har til enhver tid for lang ventetid. (Opp til 6 mnd eller mer)

2.Styrket innsats innenfor bhg, aks, grunnskole og vgs er viktig, men det skrives lite om hvordan 
man skal sikre overgangene mellom disse arenaene. Vi vet at det ofte er kritisk informasjon som 
glipper i slike overganger, og manglende koordinering av tjenester gjør at mange barn og unge 
ikke får adekvat hjelp.

3.I delkapittel 2.6 Sosial ulikhet i helse og livskvalitet savner vi nevnt hvordan arbeid og aktivitet 
kan bidra til å redusere sosial ulikhet, og til å bedre helsen og livskvaliteten og noen perspektiver 
rundt barnefamilier. Arbeid og aktivitet som tiltak, barne- og familieperspektivet i dette.

4. I delkapittel 2.4, Bolig- og boforhold og byutvikling savner vi en strategi rundt 
frigjøring/salg av areal til boligbygging og større innsats fra kommunen som boligbygger. 
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5) At det er dyrt å være fattig er et kjent paradoks. Det er også sosialt ekskluderende, som har 
store helsemessige konsekvenser. Én av mange årsaker til dette er at man ikke har råd til ting 
som trengs i sosiale sammenhenger eller kan spare tid eller utgifter på sikt, eller må kjøpe ting 
av lav kvalitet som går fort i stykker og må kjøpes på ny. Oslo har enkelte tiltak på dette feltet, 
som felles-griller og -treningsapparater, utlån av verktøy på biblioteker, utlån av utstyr via BUA 
og Frigo, og deling via Minigjenbruksstasjoner og bytteboder. Men her er det et enormt 
potensiale for å utjevne forskjeller, som ikke utnyttes. Tvert imot har vi nylig blitt nødt til å legge 
ned en BUA-filial i bydelen. Grünerløkka BU savner en tydelig satsing på deling, utlån og 
reparasjon i strategien, inkludert flere BUA og Minigjenbruksstasjoner, større tilbud på 
biblioteker, og egne ansatte som kan lære folk å feks bruke verktøyene til å reparere ting.

________________________________________________________________

Sak 56/23: Høringsuttalelse innspill - Handlingsplan for dyrevelferd

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Bydelen støtter behovet for ny handlingsplan, som er forankret i øvrige refererte 
handlingsplaner under utarbeidelse. Forslag til avgrensing og ramme for tiltaksliste gitt her, er i 
samsvar med det bydelen anser som hensiktsmessig på området. Bydelen har ingen ytterligere 
innspill. 

Grünerløkka helse- og sosialkomites møte 31.05.2023:
Bydelen støtter behovet for ny handlingsplan, som er forankret i øvrige refererte 
handlingsplaner under utarbeidelse. Forslag til avgrensing og ramme for tiltaksliste gitt her, er i 
samsvar med det bydelen anser som hensiktsmessig på området. Bydelen har ingen ytterligere 
innspill. 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
MDG – Kjæledyr og lysforurensing, foreslått av Børge Andre Roum, Miljøpartiet De Grønne
BU ber om at en analyse av påvirkningen kjæledyr og lysforurensing har på ville dyr i byen tas 
med i arbeidet med handlingsplanen.

Voteringsorden:
Det ble først stemt over MDGs tilleggsforslag- Kjæledyr og lysforurensning. Deretter Helse- og 
sosialkomiteens innstilling

Votering:
1. MDGs tilleggsforslag falt med 3 (3 MDG) stemmer mot 12 (1 MDG, 3 A, 3 H, 2 SV, 2 R, 1 V) 
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stemmer
2. HSKs innstilling enstemmig vedtatt

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Bydelen støtter behovet for ny handlingsplan, som er forankret i øvrige refererte 
handlingsplaner under utarbeidelse. Forslag til avgrensing og ramme for tiltaksliste gitt her, er i 
samsvar med det bydelen anser som hensiktsmessig på området. Bydelen har ingen ytterligere 
innspill. 

________________________________________________________________

Sak 57/23: Riksantikvarens forslag til revisjon av NB!-registerets kulturmiljøer i 
Oslo 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:

Grünerløkka bydelsutvalg anser det som positivt at det er foreslått klare råd for forvaltning av 
NB!-områder, men mener det er det grunnlag for å spisse følgende råd ytterligere. 

Landskapsnivå: Det bør spesifiseres hvilke typer “landemerker” det vises til og hva som menes 
med “gode visuelle kvaliteter”. 

Kulturmiljønivå: Hva som defineres som "randområder" bør spesifiseres eller vises gjennom 
kartavgrensning. 

Bydelsutvalget mener at de faglige rådene kan få tilføyd et avsnitt om klimanivå som omhandler 
tilpasning til klimaendringer. Kulturmiljø og kulturminner er truet av klimaendringene, og 
forebygging må inn i alle forvaltningsnivå. Samtidig kan det kan fremheves hvordan bevaring og 
gjenbruk av eksisterende bygningsmasser kan være et klimagassreduserende tiltak. Rådene kan 
speile noen av målene under "Mål 7- Forvaltning av kulturmiljø i byer og tettsteder bidrar til 
reduserte klimagassutslipp”  i Riksantikvarens strategi og faglige anbefalinger for by - og 
stedsutvikling. Klimanivået kan blant annet vektlegge sirkulærøkonomiske prinsipper og 
energieffektiviserende tiltak som bør utføres med hensyn til kulturminnets verdi og betydning.

Rodeløkka

Grünerløkka bydelsutvalg er positiv til at Rodeløkka igjen skal tas inn som et NB!-område. 
Rodeløkka er et viktig kulturhistorisk område som utgjør kjernen av bydelen og fortjener status 
som kulturmiljø av nasjonal interesse. Det burde ikke opphørt som NB!-område i 2015, og 
bydelsutvalget anser det derfor som gledelig at det gjeninnføres.

Det er samtidig ikke tydelig hvilke konsekvenser innføring av NB!-området får for innbyggere, 
siden området allerede er regulert til bevaring. Bydelsutvalget forutsetter at innføring av NB!-
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området ikke får vesentlige konsekvenser for områdets innbyggere og at begrensninger for tiltak 
ikke er større enn i eksisterende regulering. 

Akerselva

Kulturmiljønivå: Bydelsutvalget savner et punkt som sier at NB!-området for Akerselva ikke bør 
bygges ut vesentlig, selv om de faglige rådene er på et overordnet nivå. I store områder langs 
elva har man nådd et metningspunkt for utbygging og utviklingen bør bremses. De historiske 
miljøene ved Akerselva er unike og bør skjermes i større grad. Det kan også tilføyes et punkt om 
at eventuelle nye bygg eller påbygg bør tilpasses eksisterende arkitektur for det spesifikke 
området.

Bydelsutvalget støtter utvidelsen av NB!-området til å gjelde Christian Kroghs gate, med unntak 
av noen moderne bygninger som Christian Kroghs gate 16. 

Bydelsutvalget er kritisk til at Kulturkirken Jacob tas ut av NB!-området og etterspør en 
begrunnelse for endringen. 

Sinsenbyen

Bydelsutvalget støtter utvidelse av NB!-området til å inkludere ett bygg på østlig side av 
Rødstuveien.

Grünerløkka og Sofienberg

Bydelsutvalget mener det bør vurderes om deler av Mills-kvartalet bør tas ut av NB!-området da 
det bryter med de historiske omgivelsene.

 

Grünerløkka byutviklings- og næringskomites møte 30.05.2023:
Grünerløkka bydelsutvalg anser det som positivt at det er foreslått klare råd for forvaltning av 
NB!-områder, men mener det er det grunnlag for å spisse følgende råd ytterligere. 

Landskapsnivå: Det bør spesifiseres hvilke typer “landemerker” det vises til og hva som menes 
med “gode visuelle kvaliteter”. 

Kulturmiljønivå: Hva som defineres som "randområder" bør spesifiseres eller vises gjennom 
kartavgrensning. 

Bydelsutvalget mener at de faglige rådene kan få tilføyd et avsnitt om klimanivå som omhandler 
tilpasning til klimaendringer. Kulturmiljø og kulturminner er truet av klimaendringene, og 
forebygging må inn i alle forvaltningsnivå. Samtidig kan det kan fremheves hvordan bevaring og 
gjenbruk av eksisterende bygningsmasser kan være et klimagassreduserende tiltak. Rådene kan 
speile noen av målene under "Mål 7- Forvaltning av kulturmiljø i byer og tettsteder bidrar til 
reduserte klimagassutslipp”  i Riksantikvarens strategi og faglige anbefalinger for by - og 
stedsutvikling. Klimanivået kan blant annet vektlegge sirkulærøkonomiske prinsipper og 
energieffektiviserende tiltak som bør utføres med hensyn til kulturminnets verdi og betydning.

Rodeløkka
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Grünerløkka bydelsutvalg er positiv til at Rodeløkka igjen skal tas inn som et NB!-område. 
Rodeløkka er et viktig kulturhistorisk område som utgjør kjernen av bydelen og fortjener status 
som kulturmiljø av nasjonal interesse. Det burde ikke opphørt som NB!-område i 2015, og 
bydelsutvalget anser det derfor som gledelig at det gjeninnføres.

Det er samtidig ikke tydelig hvilke konsekvenser innføring av NB!-området får for innbyggere, 
siden området allerede er regulert til bevaring. Bydelsutvalget forutsetter at innføring av NB!-
området ikke får vesentlige konsekvenser for områdets innbyggere og at begrensninger for tiltak 
ikke er større enn i eksisterende regulering. 

Akerselva

Kulturmiljønivå: Bydelsutvalget savner et punkt som sier at NB!-området for Akerselva ikke bør 
bygges ut vesentlig, selv om de faglige rådene er på et overordnet nivå. I store områder langs 
elva har man nådd et metningspunkt for utbygging og utviklingen bør bremses. De historiske 
miljøene ved Akerselva er unike og bør skjermes i større grad. Det kan også tilføyes et punkt om 
at eventuelle nye bygg eller påbygg bør tilpasses eksisterende arkitektur for det spesifikke 
området.

Bydelsutvalget støtter utvidelsen av NB!-området til å gjelde Christian Kroghs gate, med unntak 
av noen moderne bygninger som Christian Kroghs gate 16. 

Bydelsutvalget er kritisk til at Kulturkirken Jacob tas ut av NB!-området og etterspør en 
begrunnelse for endringen. 

Sinsenbyen

Bydelsutvalget støtter utvidelse av NB!-området til å inkludere ett bygg på østlig side av 
Rødstuveien.

Grünerløkka og Sofienberg

Bydelsutvalget mener det bør vurderes om deler av Mills-kvartalet bør tas ut av NB!-området da 
det bryter med de historiske omgivelsene.

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
BNKs innstilling enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Grünerløkka bydelsutvalg anser det som positivt at det er foreslått klare råd for forvaltning av 
NB!-områder, men mener det er det grunnlag for å spisse følgende råd ytterligere. 

Landskapsnivå: Det bør spesifiseres hvilke typer “landemerker” det vises til og hva som menes 
med “gode visuelle kvaliteter”. 
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Kulturmiljønivå: Hva som defineres som "randområder" bør spesifiseres eller vises gjennom 
kartavgrensning. 

Bydelsutvalget mener at de faglige rådene kan få tilføyd et avsnitt om klimanivå som omhandler 
tilpasning til klimaendringer. Kulturmiljø og kulturminner er truet av klimaendringene, og 
forebygging må inn i alle forvaltningsnivå. Samtidig kan det kan fremheves hvordan bevaring og 
gjenbruk av eksisterende bygningsmasser kan være et klimagassreduserende tiltak. Rådene kan 
speile noen av målene under "Mål 7- Forvaltning av kulturmiljø i byer og tettsteder bidrar til 
reduserte klimagassutslipp”  i Riksantikvarens strategi og faglige anbefalinger for by - og 
stedsutvikling. Klimanivået kan blant annet vektlegge sirkulærøkonomiske prinsipper og 
energieffektiviserende tiltak som bør utføres med hensyn til kulturminnets verdi og betydning.

Rodeløkka

Grünerløkka bydelsutvalg er positiv til at Rodeløkka igjen skal tas inn som et NB!-område. 
Rodeløkka er et viktig kulturhistorisk område som utgjør kjernen av bydelen og fortjener status 
som kulturmiljø av nasjonal interesse. Det burde ikke opphørt som NB!-område i 2015, og 
bydelsutvalget anser det derfor som gledelig at det gjeninnføres.

Det er samtidig ikke tydelig hvilke konsekvenser innføring av NB!-området får for innbyggere, 
siden området allerede er regulert til bevaring. Bydelsutvalget forutsetter at innføring av NB!-
området ikke får vesentlige konsekvenser for områdets innbyggere og at begrensninger for tiltak 
ikke er større enn i eksisterende regulering. 

Akerselva

Kulturmiljønivå: Bydelsutvalget savner et punkt som sier at NB!-området for Akerselva ikke bør 
bygges ut vesentlig, selv om de faglige rådene er på et overordnet nivå. I store områder langs 
elva har man nådd et metningspunkt for utbygging og utviklingen bør bremses. De historiske 
miljøene ved Akerselva er unike og bør skjermes i større grad. Det kan også tilføyes et punkt om 
at eventuelle nye bygg eller påbygg bør tilpasses eksisterende arkitektur for det spesifikke 
området.

Bydelsutvalget støtter utvidelsen av NB!-området til å gjelde Christian Kroghs gate, med unntak 
av noen moderne bygninger som Christian Kroghs gate 16. 

Bydelsutvalget er kritisk til at Kulturkirken Jacob tas ut av NB!-området og etterspør en 
begrunnelse for endringen. 

Sinsenbyen

Bydelsutvalget støtter utvidelse av NB!-området til å inkludere ett bygg på østlig side av 
Rødstuveien.

Grünerløkka og Sofienberg

Bydelsutvalget mener det bør vurderes om deler av Mills-kvartalet bør tas ut av NB!-området da 
det bryter med de historiske omgivelsene.
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________________________________________________________________

Sak 58/23: Sommerfullmakter 2023

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
1.  Bydelsutvalget gir bydelsdirektøren fullmakt til å behandle saker i henhold til bydelsutvalgets 
delegasjonsvedtak til byutviklings- og næringskomiteen i ukene 25-32.
2.  Bydelsdirektøren legger frem sak om saker behandlet etter sommerfullmakt til byutviklings- 
og næringskomiteens 28. august.

3.  Bydelsutvalget gir bydelsdirektøren fullmakt til å behandle saker i henhold til følgende 
bestemmelser i retningslinjer for bruk av bydelens parker og friområder i ukene 25-32:
2 g. Aktiviteter i parker og friområder skal som hovedregel være alkoholfrie.
Søknad om alkoholservering i forbindelse med aktiviteter i parker og friområder avgjøre av 
Oppvekst-, miljø- og kulturkomiteen.
5 b. Etter utløpt søknadsfrist (for tildeling av arrangementer -5. januar hvert år) må 
enkeltsøknader fremlegges for OMK fortløpende. Tildeling etter utløpt søknadsfrist foretas etter 
en vurdering av antall og totalbelastning for anlegget og omgivelsene.
6 c. Andre forespørsler som ikke er omtalt i disse bestemmelsene er å anse som som prinsipielle 
og skal fremlegges for OMK til behandling.
4.  Bydelsdirektøren legger frem sak om saker behandlet etter sommerfullmakt til oppvekst-, 
miljø- og kulturkomiteens møte 29. august.

5.  Bydelsdirektøren gir fullmakt til å avgi høringsuttalelser i søknader om skjenkebevilling som 
faller utenfor allerede gitte fullmakter i ukene 25-32.
6.  Bydelsdirektøren legger frem sak om saker behandlet etter etter sommerfullmakt til helse- 
og sosialkomiteens møte 30. august.

7.  Dersom bydelen mottar saker i henhold til gitte sommerfullmakter som kan være a prinsipiell 
karakter, drøftes de med den aktuelle komiteleder om de skal komitebehandles.

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:

1.  Bydelsutvalget gir bydelsdirektøren fullmakt til å behandle saker i henhold til bydelsutvalgets 
delegasjonsvedtak til byutviklings- og næringskomiteen i ukene 25-32.
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2.  Bydelsdirektøren legger frem sak om saker behandlet etter sommerfullmakt til byutviklings- 
og næringskomiteens 28. august.

3.  Bydelsutvalget gir bydelsdirektøren fullmakt til å behandle saker i henhold til følgende 
bestemmelser i retningslinjer for bruk av bydelens parker og friområder i ukene 25-32:
2 g. Aktiviteter i parker og friområder skal som hovedregel være alkoholfrie.
Søknad om alkoholservering i forbindelse med aktiviteter i parker og friområder avgjøre av 
Oppvekst-, miljø- og kulturkomiteen.
5 b. Etter utløpt søknadsfrist (for tildeling av arrangementer -5. januar hvert år) må 
enkeltsøknader fremlegges for OMK fortløpende. Tildeling etter utløpt søknadsfrist foretas etter 
en vurdering av antall og totalbelastning for anlegget og omgivelsene.
6 c. Andre forespørsler som ikke er omtalt i disse bestemmelsene er å anse som som prinsipielle 
og skal fremlegges for OMK til behandling.
4.  Bydelsdirektøren legger frem sak om saker behandlet etter sommerfullmakt til oppvekst-, 
miljø- og kulturkomiteens møte 29. august.

5.  Bydelsdirektøren gir fullmakt til å avgi høringsuttalelser i søknader om skjenkebevilling som 
faller utenfor allerede gitte fullmakter i ukene 25-32.
6.  Bydelsdirektøren legger frem sak om saker behandlet etter etter sommerfullmakt til helse- 
og sosialkomiteens møte 30. august.

7.  Dersom bydelen mottar saker i henhold til gitte sommerfullmakter som kan være a prinsipiell 
karakter, drøftes de med den aktuelle komiteleder om de skal komitebehandles.

________________________________________________________________

Sak 59/23: Forslag fra Rødt - Opplæring/ skolering av bydelsrådene

Rødts forslag til vedtak:
Bydelsutvalget vedtar at medlemmer og varamedlemmer av rådet for personer med 
funksjonsnedsettelse deltar på samme opplæringsprogram som medlemmer av bydelsutvalget. 
Vedtaket skal gjelde fra førstkommende valgperiode, høsten 2023. Dersom dette vedtas, regner 
vi med at tilbudet også vil gå til medlemmene av ungdomsrådet og eldrerådet. 
 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
Omformulering av forslaget, foreslått av Thomas Nygreen, Rødt
Medlemmer og varamedlemmer av rådene i kommende valgperiode inviteres til samme 
opplæringsprogram som bydelsutvalget.
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Alternativ forslag til vedtak fra Ap, foreslått av Vemund Rundberget, Arbeiderpartiet
Forslaget oversendes nyvalgt bydelsutvalg på deres første møte i neste periode.

Endringsforslag til Rødts omformulerte forslag, foreslått av Jane Vogt Evensen, Sosialistisk 
Venstreparti
Medlemmer og varamedlemmer av rådene i kommende valgperiode inviteres til relevant 
opplæring om bl.a. bydelen, ansvar og roller så tidlig som mulig.

Voteringsorden:
Ap trakk sitt forslag til fordel for SVs endringsforslag til Rødts omformulerte forslag.
SVs endringsforslag ble satt opp imot Rs omformulerte forslag. 

Votering:
1. SVs endringsforslag vedtatt med 12 (1 SV, 4 MDG, 3 A, 3 H, 1 V) stemmer mot 3 (2 R, 1 SV) 
stemmer for Rs omformulerte forslag. 
2. SVs endringsforslag med vedtatt endring enstemmig vedtatt

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Medlemmer og varamedlemmer av rådene i kommende valgperiode inviteres til relevant 
opplæring om bl.a. bydelen, ansvar og roller så tidlig som mulig.

________________________________________________________________

Sak 60/23: Forslag fra Rødt - Deltakelse fra rådet for personer med 
funksjonsnedsettelse på møte i bydelsutvalget

Rødts forslag til vedtak:
Bydelsutvalget vedtar at en av medlemmene fra rådet for personer med funksjonsnedsettelse 
har møterett til møter i saker som gjelder personer med nedsatt funksjonsevne. 
Vedtaket skal gjelde fra førstkommende valgperiode, høsten 2023. Dersom dette vedtas regnes 
det med at tilbudet også vil gå til medlemmene av ungdomsrådet og eldrerådet. 

 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
Administrasjonens vurdering i forhold til møte- og talerett, foreslått av  , 
I forslaget foreslås det at rådet gis møterett til møter i saker som gjelder rådet for personer 
med funksjonsnedsettelse. Administrasjonen har gjort en vurdering av møte- og talerett.  

Administrasjonen har innhentet informasjon på Regjeringen.no– generelle tolkningsuttalelser om 
kommuneloven – spørsmål om adgangen til å gi fast møte- og talerett.   



Side 24 av 33

Kommunelovens utgangspunkt er at det er det folkevalgtes organs medlemmer som har møte-, 
tale-, forslags- og stemmerett. 

Departementet legger til grunn at kommuneloven ikke åpner for at andre enn de faste 
medlemmene i et folkevalgt organ gis en alminnelig møte- og talerett. Med alminnelig møte- og 
talerett mener departementet en rett til å ta ordet under møtet til alle saker på linje med de 
faste medlemmene, og dermed delta i debatten i de enkelte sakene som er til behandling i 
møtet.  

Det er en åpning for å gi andre enn organets medlemmer mulighet til å uttale seg i enkeltsaker.  

I henhold til forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdomsråd (forskrift om medvirkningsordninger), § 2 siste avsnitt, kan 
kommunestyret og fylkestinget gi medlemmer av rådene møte- og talerett i folkevalgte organer. 

Administrasjonen vurderer at det vil være opp til bydelsutvalget om, og hvordan det eventuelt 
skal legges til rette for rådenes møte- og talerett i enkeltsaker.  

Administrasjonen anbefaler at forslag om eventuell møte- og talerett for rådene i 
bydelsutvalget neste periode vurderes av nytt bydelsutvalg.  
 

Administrasjonen har spurt andre bydeler om de har gitt råd møte- og talerett, og fått 
tilbakemelding fra 4 bydeler.  

I en bydel, der AU avgjør hvilke organ som skal behandle et forslag - og hvilken komite som 
eventuelt skal avgi en innstilling til BU, kan AU innvilge en person fra rådet/utvalget som 
foreslo saken (dersom den skal behandles) møte- og talerett i komitemøtet til den komiteen som 
skal avgi innstillingen til BU.AU kan innvilge møte- og talerett i komitemøter til rådsmedlemmer i 
saker som ikke er foreslått av rådene selv, men som likevel er av spesiell interesse for de 
aktuelle rådene.
AU gir råd/komiteer møte- og talerett i enkeltsaker. Medlemmer i råd og komiteer har som alle 
andre talerett i åpen halvtime før hvert møte i BU og oppfordres til å benytte seg av dette. Dette 
er nedfelt i lokalt reglement.  

I to bydeler benyttes åpen halvtime. 

I en bydel har de «åpent kvarter for rådene» etter åpen halvtime. 

Alternativ forslag til vedtak fra Ap, foreslått av Vemund Rundberget, Arbeiderpartiet
Forslaget oversendes nyvalgt bydelsutvalg på deres første møte i neste periode.

Alternativt forslag fra Rødt, foreslått av Thomas Nygreen, Rødt
Saken settes på sakskartet i rådene og komiteene og utsettes til neste BU-møte.

Voteringsorden:
Ap trakk sitt forslag til fordel for Rødts alternative forslag.
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Votering: 
Rs alternative forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Saken settes på sakskartet i rådene og komiteene og utsettes til neste BU-møte.

________________________________________________________________

Sak 61/23: Økonomirapportering pr 30. april 2023

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:

Økonomirapportering pr 30. april 2023 tas til orientering.

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Økonomirapportering pr 30. april 2023 tas til orientering.

________________________________________________________________

Sak 62/23: Bestilling av oppstartsmøte - Tilrettelegging for sykkel i Toftes gate - 
Regulering

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:

Saken fremmes uten forslag til vedtak. 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
MDG – Trygge sykkelfelt, foreslått av Børge Andre Roum, Miljøpartiet De Grønne
Ønsker en merknad om at det er nødvendig med fysisk skille mellom sykkelfelt og bilfelt, på 
begge sider. Enten i form av opphøyd sykkelfelt, trerekke, blomsterkasse, eller annet. Rød asfalt 
gir ingen sikkerhet, og det er problematisk å bruke mye penger på en oppgradering som ikke alle 
vil tørre å bruke.



Side 26 av 33

Nytt forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet, foreslått av Vemund Rundberget, Arbeiderpartiet
Bydelsutvalget i bydel Grünerløkka støtter intensjonen i planforslaget.

MDG – Revidert Trygge sykkelfelt, foreslått av Børge Andre Roum, Miljøpartiet De Grønne
Bydelsutvalget mener det er nødvendig med fysisk skille mellom sykkelfelt og bilfelt, på begge 
sider. Enten i form av opphøyd sykkelfelt, trerekke, blomsterkasse, eller annet. Rød asfalt gir 
ingen sikkerhet, og det er problematisk å bruke mye penger på en oppgradering som ikke alle vil 
tørre å bruke.

Tilleggsforslag til APs forslag - fra SV, foreslått av Arild Sverstad Haug, Sosialistisk 
Venstreparti
Hovedutfordringene med planforslaget er først og fremst rotsonen til eksisterende trær i
Sofienbergparken, i bakkant av fortauet i Toftes gate. Trærenes rotsone kan være et mulig
konfliktpunkt i forbindelse med utbygging av nytt tiltak. Dette må vurderes nærmere

Voteringsorden:
Det ble først stemt over Arbeiderpartiets forslag, så MDGs reviderte tilleggsforslag - Revidert 
Trygge sykkelfelt, der siste setning ble stemt over for seg. Deretter ble et stemt over SVs 
tilleggsforslag til APs forslag

Votering:
1. As forslag enstemmig vedtatt
2. MDGs tilleggsforslag, to første setninger fikk 7 (2 MDG, 3 A, 2 R) stemmer mot 7 (2 MDG, 2 H, 
2 SV, 1 V) stemmer. Forslaget ble vedtatt med møteleders avgjørende stemme
3. MDGs tilleggsforslag, siste setning, falt med 2 (2 MDG) mot 12 (2 MDG, 3 A, 2 H, 2 SV, 2 R, 1 
V) stemmer
4. SVs tilleggsforslag enstemmig vedtatt
5. As forslag med vedtatte endringer enstemmig vedtatt

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Bydelsutvalget i bydel Grünerløkka støtter intensjonen i planforslaget.

Bydelsutvalget mener det er nødvendig med fysisk skille mellom sykkelfelt og bilfelt, på begge 
sider. Enten i form av opphøyd sykkelfelt, trerekke, blomsterkasse, eller annet.

Hovedutfordringene med planforslaget er først og fremst rotsonen til eksisterende trær i 
Sofienbergparken, i bakkant av fortauet i Toftes gate. Trærnes rotsone kan være et mulig
konfliktpunkt i forbindelse med utbygging av nytt tiltak. Dette må vurderes nærmere.

________________________________________________________________
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Sak 63/23: Protokoller fra møter i komiteer og råd

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Protokollene tas til orientering.

 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
Merknad til protokollen fra BNK, foreslått av Thomas Nygreen, Rødt
I protokollen fra BNK-møtet står det at komiteen enstemmig vedtok forslaget til 
bydelsdirektøren i sak PS 20/23 Budsjett 2023 - salderinger. Det korrekte er at forslaget blei 
tatt til orientering.

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Protokollene tas til orientering.

 

Merknad fra Rødt til protokollen fra BNK:
I protokollen fra BNK-møtet står det at komiteen enstemmig vedtok forslaget til 
bydelsdirektøren i sak PS 20/23 Budsjett 2023 - salderinger. Det korrekte er at forslaget blei 
tatt til orientering.

________________________________________________________________

Sak 64/23: Søknad om serverings- og skjenkebevilling ute - Braud Toastbar - 
Thorvald Meyers gate 47A

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:

Søknad fra Braud AS om serverings- og skjenkebevilling ute ved Braud Toastbar, Thorvald 
Meyers gate 47, med åpnings- og skjenketid ute til klokken 24.00/23.30, anbefales, så fremt 
tilgjengeligheten for bevegelseshemmede ivaretas og støynivåene fra alle tekniske installasjoner 
tilknyttet virksomheten tilfredsstiller gjeldende tekniske forskrifter før disse tas i bruk. Videre 
forutsettes det at Folkehelseinstituttets anbefalte grenseverdier for støy i lokaler og 
publikumsområder overholdes og at dører og vinduer holdes lukket og at lokalene har 
nødvendige tillatelser fra Plan- og bygningsetaten før stedet åpner. Det vises til at minstelønn i 
utelivsbransjen er allmenngjort. Det forventes at bedriften følger dette lovfestede lønnsnivået 
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og ellers har forutsigbare arbeidsvilkår. Bydelen forutsetter at skjenkestedene som søker om 
bevilling skal arbeide for at lokalene deres skal være fri for rasisme og diskriminering.

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
Endringsforslag fra Rødt, foreslått av Miriam Mardan, Rødt
Søknad fra Braud AS om serverings- og skjenkebevilling ute ved Braud Toastbar, Thorvald 
Meyers gate 47, med åpnings- og skjenketid ute til klokken 24.00/23.30, anbefales ikke.

Voteringsorden:
Forslagene ble satt opp imot hverandre.

Votering:
Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 11 (3 MDG, 3 A, 2 H, 2 SV, 1 V) stemmer mot 3 (2 R, 1 
MDG) for Rs endringsforslag. 

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Søknad fra Braud AS om serverings- og skjenkebevilling ute ved Braud Toastbar, Thorvald 
Meyers gate 47, med åpnings- og skjenketid ute til klokken 24.00/23.30, anbefales, så fremt 
tilgjengeligheten for bevegelseshemmede ivaretas og støynivåene fra alle tekniske installasjoner 
tilknyttet virksomheten tilfredsstiller gjeldende tekniske forskrifter før disse tas i bruk. Videre 
forutsettes det at Folkehelseinstituttets anbefalte grenseverdier for støy i lokaler og 
publikumsområder overholdes og at dører og vinduer holdes lukket og at lokalene har 
nødvendige tillatelser fra Plan- og bygningsetaten før stedet åpner. Det vises til at minstelønn i 
utelivsbransjen er allmenngjort. Det forventes at bedriften følger dette lovfestede lønnsnivået 
og ellers har forutsigbare arbeidsvilkår. Bydelen forutsetter at skjenkestedene som søker om 
bevilling skal arbeide for at lokalene deres skal være fri for rasisme og diskriminering.

________________________________________________________________

Sak 65/23: Søknad om riggplass på Bülow Hanssens plass ifm. rehabilitering av 
Sophies Minde-bygning – Oslobygg KF

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Bülow Hanssens plass er en viktig lokalpark med avholdelse av ulike aktiviteter og 
arrangementer i regi av lokalmiljøet. En stenging av parken over en så lang tidsperiode (3 år) vil 
dermed være svært uheldig.

Grünerløkka bydelsutvalg godkjenner bruk av plassen i henhold til siste forslag (alternativ 2) som 
medfører oppføring av brakkerigg vendt mot Trondheimsveien. Oslobygg KF oppfordres til å 
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etterstrebe en ytterligere nedskalering av anleggsplassen, ved for eksempel alternative 
utforminger av brakkerigg og plassering av denne opp mot øvrige behov.

Grünerløkka bydelsutvalg ber Oslobygg KF om å opprette dialog med Carl Berner Vårt Nabolag 
og bydelens driftsavdeling med tanke på tilrettelegging av arrangementer og bruk av resterende 
parkareal til rekreasjonsaktiviteter i anleggsperioden.

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
Protokolltilførsel fra SV, foreslått av Jane Vogt Evensen, Sosialistisk Venstreparti
SV mener ingen av de to foreslåtte alternativene er gode og ønsker prinsipielt ikke at parkene 
våre skal benyttes til bygg- og riggområder med mindre det ikke finnes andre alternativer. Tre år 
er svært lang tid å miste tilgang til nabolagets grøntareal, i et område og en bydel som i 
utgangspunktet har altfor lite tilgang på grøntarealer. SV mener nabolaget bør få tilgang til 
kompenserende grøntareal i de tre årene rehabiliteringen skal foregå. SV mener Oslobygg bør gå 
en ny runde for å vurdere alternativer som ikke stenger av grøntareal, samt bidra til 
kompenserende løsninger dersom dette overhodet ikke skulle la seg gjøre. 

Votering:
Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 10 (2 MDG, 2 A, 1 H, 2 SV, 2 R, 1 V) stemmer mot 4 ( 2 
MDG, 1 A, 1 H) stemmer.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Bülow Hanssens plass er en viktig lokalpark med avholdelse av ulike aktiviteter og 
arrangementer i regi av lokalmiljøet. En stenging av parken over en så lang tidsperiode (3 år) vil 
dermed være svært uheldig.

Grünerløkka bydelsutvalg godkjenner bruk av plassen i henhold til siste forslag (alternativ 2) som 
medfører oppføring av brakkerigg vendt mot Trondheimsveien. Oslobygg KF oppfordres til å 
etterstrebe en ytterligere nedskalering av anleggsplassen, ved for eksempel alternative 
utforminger av brakkerigg og plassering av denne opp mot øvrige behov.

Grünerløkka bydelsutvalg ber Oslobygg KF om å opprette dialog med Carl Berner Vårt Nabolag 
og bydelens driftsavdeling med tanke på tilrettelegging av arrangementer og bruk av resterende 
parkareal til rekreasjonsaktiviteter i anleggsperioden.
 

Protokolltilførsel fra Sosialistisk Venstreparti:
SV mener ingen av de to foreslåtte alternativene er gode og ønsker prinsipielt ikke at parkene 
våre skal benyttes til bygg- og riggområder med mindre det ikke finnes andre alternativer. Tre år 
er svært lang tid å miste tilgang til nabolagets grøntareal, i et område og en bydel som i 
utgangspunktet har altfor lite tilgang på grøntarealer. SV mener nabolaget bør få tilgang til 
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kompenserende grøntareal i de tre årene rehabiliteringen skal foregå. SV mener Oslobygg bør gå 
en ny runde for å vurdere alternativer som ikke stenger av grøntareal, samt bidra til 
kompenserende løsninger dersom dette overhodet ikke skulle la seg gjøre. 

Protokolltilførselen støttes av Miljøpartiet de Grønne, Arbeiderpartiet, Høyre, Rødt og Venstre. 

________________________________________________________________

Sak 66/23: Mulig ekstraordinært BU-møte i forbindelse med bystyrets 
behandling av revidert budsjett

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:
Hvis det etter bystyrets behandling av revidert budsjett den 21.06. er behov for ytterligere 
justeringer av bydelens reviderte budsjett settes det opp et ekstraordinært BU-møte mandag 
26.06. kl. 18.00. Dette møtet avholdes digitalt.

 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:
Alternativ forslag til vedtak fra Ap, MDG og SV, foreslått av Vemund Rundberget, 
Arbeiderpartiet
Det settes opp et ekstraordinært BU-møte mandag 26.06. kl. 18 for å behandle sak 53/23 - 
"Budsjett 2023 - Salderinger". Dette møtet avholdes digitalt.

Voteringsorden:
AU trakk sitt forslag til fordel for Ap, MDG og SVs alternative forslag.

Votering:
Ap, MDG og SV forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Det settes opp et ekstraordinært BU-møte mandag 26.06. kl. 18 for å behandle sak 53/23 - 
"Budsjett 2023 - Salderinger". Dette møtet avholdes digitalt.

________________________________________________________________

Sak 67/23: Protokoll fra møte i arbeidsutvalget 07.06.2023

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Protokollen tas til orientering.
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Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Protokollen tas til orientering.

________________________________________________________________

Sak 68/23: Svar på høring - Temaplan for Oslo kommunes behov for kommunale 
boliger 2024 - 2033 - Bydel Grünerløkka

Bydelsdirektørens forslag til høringssvar:
Behovet for ordinære kommunale boliger skal dekkes gjennom kjøp 
Bydel Grünerløkka etterlyser mer kjøp av boliger i tråd med kartlagte behov for bydelen. De fire 
siste nyinnkjøpte gårdene i regi av BBY svarer ikke til krav om universell utforming og kan derfor 
kun benyttes til bolig for den generelle gruppen av boligsøkere. Dette gjør at personer med 
bevegelseshemming ikke kan tilvises disse leilighetene og blir stående på venteliste. 

Samlokaliserte boliger skal bygges av kommunen 
Bydel Grünerløkka etterlyser tiltak for å effektivisere behandling av byggesøknader og sikre 
gjennomføring. På den siste ledige kommunale tomten i bydelen, har det i mange år vært planlagt 
bygging av samlokalisert bolig for demenssyke, men planen er ennå ikke realisert. Oslo kommune 
har tatt grep for å bedre plan- og byggeprosesser som dette, men arbeidet stopper alt for ofte 
opp.  

Kommunen skal samarbeide mer med private boligaktører 
Bydel Grünerløkka ønsker mer samarbeid med private utbyggere for å øke antall boliger. Men 
det er særs viktig at bygging av samlokaliserte boliger også blir tatt opp med private utbyggere. 
Husbanken gir gunstige lån til nybygging av tilvisningsboliger, og man kan også tilstås lån for 
ombygging. Hvordan kommunen kan samarbeide med eiendomseiere om ombygging til 
samlokaliserte boliger bør utredes. 

Ledig kommunal bygningsmasse skal vurderes for boligformål 
Bydel Grünerløkka støtter forslaget. Vi har mange gårder uten heis med små kommunale boliger 
som ikke svarer ut mange av funnene i siste års boligbehovskartlegginger. Da det ikke finnes 
kommunale tomter i bydelen, bør det utarbeides forslag til ombygging av eksisterende bygg. Ny-
kjøp av andre gårder kan enkelt erstatte avgitte boliger til ombyggingsformål. 

Rett bolig til rett husstand 
Bydel Grünerløkka ønsker rett bolig til rett husstand. Men som bydel med begrensede 
utbyggingsmuligheter vil det kunne bli vanskelig å finne rett bolig innenfor egen bydel. Bydel 
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Grünerløkka foreslår derfor at det i større grad åpnes for tildeling av bolig på tvers av 
bydelsgrenser, lik som det gjøres med HC-boliger i dag. Aktiv bruk av startlån og tilskudd er et 
effektivt virkemiddel for å øke gjennomstrømming i de kommunale boligene ved målbevisst 
rekruttering av startlånkandidater som bor i kommunale boliger eller står på venteliste til 
kommunal bolig. Men bruken av startlån begrenses i dag av regel om at bolig skal kjøpes innenfor 
byens grenser. Bydel Grünerløkka foreslår at det åpnes opp for at startlån og tilskudd også kan 
benyttes til kjøp av bolig utenfor Oslo.  

 

Grünerløkka bydelsutvalgs behandling:

Votering:
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt.

Grünerløkka bydelsutvalgs vedtak:
Behovet for ordinære kommunale boliger skal dekkes gjennom kjøp 
Bydel Grünerløkka etterlyser mer kjøp av boliger i tråd med kartlagte behov for bydelen. De fire 
siste nyinnkjøpte gårdene i regi av BBY svarer ikke til krav om universell utforming og kan derfor 
kun benyttes til bolig for den generelle gruppen av boligsøkere. Dette gjør at personer med 
bevegelseshemming ikke kan tilvises disse leilighetene og blir stående på venteliste. 

Samlokaliserte boliger skal bygges av kommunen 
Bydel Grünerløkka etterlyser tiltak for å effektivisere behandling av byggesøknader og sikre 
gjennomføring. På den siste ledige kommunale tomten i bydelen, har det i mange år vært planlagt 
bygging av samlokalisert bolig for demenssyke, men planen er ennå ikke realisert. Oslo kommune 
har tatt grep for å bedre plan- og byggeprosesser som dette, men arbeidet stopper alt for ofte 
opp.  

Kommunen skal samarbeide mer med private boligaktører 
Bydel Grünerløkka ønsker mer samarbeid med private utbyggere for å øke antall boliger. Men 
det er særs viktig at bygging av samlokaliserte boliger også blir tatt opp med private utbyggere. 
Husbanken gir gunstige lån til nybygging av tilvisningsboliger, og man kan også tilstås lån for 
ombygging. Hvordan kommunen kan samarbeide med eiendomseiere om ombygging til 
samlokaliserte boliger bør utredes. 

Ledig kommunal bygningsmasse skal vurderes for boligformål 
Bydel Grünerløkka støtter forslaget. Vi har mange gårder uten heis med små kommunale boliger 
som ikke svarer ut mange av funnene i siste års boligbehovskartlegginger. Da det ikke finnes 
kommunale tomter i bydelen, bør det utarbeides forslag til ombygging av eksisterende bygg. Ny-
kjøp av andre gårder kan enkelt erstatte avgitte boliger til ombyggingsformål. 

Rett bolig til rett husstand 
Bydel Grünerløkka ønsker rett bolig til rett husstand. Men som bydel med begrensede 
utbyggingsmuligheter vil det kunne bli vanskelig å finne rett bolig innenfor egen bydel. Bydel 
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Grünerløkka foreslår derfor at det i større grad åpnes for tildeling av bolig på tvers av 
bydelsgrenser, lik som det gjøres med HC-boliger i dag. Aktiv bruk av startlån og tilskudd er et 
effektivt virkemiddel for å øke gjennomstrømming i de kommunale boligene ved målbevisst 
rekruttering av startlånkandidater som bor i kommunale boliger eller står på venteliste til 
kommunal bolig. Men bruken av startlån begrenses i dag av regel om at bolig skal kjøpes innenfor 
byens grenser. Bydel Grünerløkka foreslår at det åpnes opp for at startlån og tilskudd også kan 
benyttes til kjøp av bolig utenfor Oslo.  

________________________________________________________________

Møtet ble hevet kl. 21:00

Ole Kristian Brastad
avdelingsdirektør
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